

# စိတ္တသံယုတ်

## ၇။ ဂေါဒတ္တသုတ္တံ (သံ၊ဒု၊၄၈၅)

၃၄၉။ ဧကံ သမယံ အာယသ္မာ ဂေါဒတ္တော မစ္ဆိကာသဏ္ဍေ ဝိဟရတိ အမ္မာဠကဝနေ။ အထ ခေါ စိတ္တော ဂဟပတိ ယေနာယသ္မာ ဂေါဒတ္တော တေနပသင်္ကမိ၊ ဥပသင်္ကမိတွာ အာယသ္မန္တံ ဂေါဒတ္တံ အဘိဝါဒေတွာ ဧကမန္တံ နိသီဒိ။ ဧကမန္တံ နိသိန္တံ ခေါ စိတ္တံ ဂဟပတိ အာယသ္မာ ဂေါဒတ္တော ဧတဒ ဝေါစ - “ယာ စာယံ၊ ဂဟပတိ၊ အပ္ပမာဏာ စေတောဝိမုတ္တိ၊ ယာ စ အာကိဉ္ဇညာ စေတောဝိမုတ္တိ၊ ယာ စ သုညတာ စေတောဝိမုတ္တိ၊ ယာ စ အနိမိတ္တာ စေတောဝိမုတ္တိ၊ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္တာ နာနာပျ ဉ္ဇနာ ဥဒါဟု ဧကတ္တာ ပျဉ္ဇနမေဝ နာန”န္တိ? “အတ္ထိ၊ ဘန္တေ၊ ပရိယာယော ယံ ပရိယာယံ အာဂမ္မ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္တာ စေဝ နာနာပျဉ္ဇနာ စ။ အတ္ထိ ပန၊ ဘန္တေ၊ ပရိယာယော ယံ ပရိယာယံ အာဂမ္မ ဣမေ ဓမ္မာ ဧကတ္တာ ပျဉ္ဇနမေဝ နာန”န္တိ။

“ကတမော စ၊ ဘန္တေ၊ ပရိယာယော ယံ ပရိယာယံ အာဂမ္မ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္တာ စေဝ နာနာပျဉ္ဇနာ စ? ဣဓ၊ ဘန္တေ၊ ဘိက္ခု မေတ္တာသဟဂတေန စေတသာ ဧကံ ဒိသံ ဖရိတွာ ဝိဟရတိ၊ တထာ ဒုတိယံ၊ တထာ တတိယံ၊ တထာ စတုတ္ထံ [စတုတ္ထံ (?)]။ ဣတိ ဥဒ္ဓမဓေ တိရိယံ သဗ္ဗမိ သဗ္ဗတ္တတာယ သဗ္ဗာဝန္တံ

၄၈၆

လောကံ မေတ္တာသဟဂတေန စေတသာ ဝိပုလေန မဟဂ္ဂတေန အပ္ပမာဏေန အဝေရေန အပျာပဇ္ဇေန [အပျာပဇ္ဇေန (သီ။ သျာ။ ကံ။ ပီ။)] ဖရိတွာ ဝိဟရတိ။ ကရုဏာသဟဂတေန စေတသာ...ပေ... မုဒိတာသဟဂတေန စေတသာ...ပေ... ဥပေက္ခာသဟဂတေန စေတသာ ဧကံ ဒိသံ ဖရိတွာ ဝိဟရတိ၊ တထာ ဒုတိယံ၊ တထာ တတိယံ၊ တထာ စတုတ္ထံ။ ဣတိ ဥဒ္ဓမဓေ တိရိယံ သဗ္ဗမိ သဗ္ဗတ္တတာယ သဗ္ဗာဝန္တံ လောကံ ဥပေက္ခာသဟဂတေန စေတသာ ဝိပုလေန မဟဂ္ဂတေန အပ္ပမာဏေန အဝေရေန အပျာပဇ္ဇေန ဖရိတွာ ဝိဟရတိ။ အယံ ဝုစ္စတိ၊ ဘန္တေ၊ အပ္ပမာဏာ စေတောဝိမုတ္တိ။

“ကတမာ စ, ဘန္တေ, အာကိဉ္ဇညာ စေတောဝိမုတ္တိ? ဣဓ, ဘန္တေ, ဘိက္ခု သဗ္ဗသော ဝိညာဏဉ္ဇာယ တနံ သမတိက္ကမ္မ, ‘နတ္ထိ ကိဉ္ဇိ’တိ အာကိဉ္ဇညာယတနံ ဥပသမ္ပဇ္ဇ ဝိဟရတိ။ အယံ ဝုစ္စတိ, ဘန္တေ, အာကိဉ္ဇညာ စေတောဝိမုတ္တိ။

“ကတမာ စ, ဘန္တေ, သုညတာ စေတောဝိမုတ္တိ? ဣဓ, ဘန္တေ, ဘိက္ခု အရညဂတော ဝါ ရုက္ခမူလဂ တော ဝါ သုညာဂါရဂတော ဝါ ဣတိ ပဋိသဉ္ဇိက္ခတိ - ‘သုညမိဒံ အတ္တေန ဝါ အတ္တနိယေန ဝါ’တိ။ အယံ ဝုစ္စတိ, ဘန္တေ, သုညတာ စေတောဝိမုတ္တိ။

“ကတမာ စ, ဘန္တေ, အနိမိတ္တာ စေတောဝိမုတ္တိ? ဣဓ, ဘန္တေ, ဘိက္ခု သဗ္ဗနိမိတ္တာနံ အမနသိကာ ရာ အနိမိတ္တံ စေတောသမာဓိံ ဥပသမ္ပဇ္ဇ ဝိဟရတိ။ အယံ ဝုစ္စတိ, ဘန္တေ, အနိမိတ္တာ စေတော ဝိမုတ္တိ။ အယံ ခေါ, ဘန္တေ, ပရိယာယော ယံ ပရိယာယံ အာဂမ္မ ဣမေ ဓမ္မာ နာနတ္တာ စေဝ နာနာဗျ ဉ္ဇနာ စ။

“ကတမာ စ, ဘန္တေ, ပရိယာယော ယံ ပရိယာယံ အာဂမ္မ ဣမေ ဓမ္မာ ဧကတ္တာ ဗျုဉ္ဇနမေဝ နာနံ? ရာဂေါ, ဘန္တေ, ပမာဏကရဏော, ဒေါသော ပမာဏကရဏော, မောဟော ပမာဏကရဏော။ တေ ခိဏာသဝဿ ဘိက္ခုနော ပဟိနာ ဥစ္ဆန္နမူလာ တာလာဝတ္ထုကတာ အနဘာဝင်္ဂတာ အာယတိံ အနုပ္ပါဒဓမ္မာ။ ယာဝတာ ခေါ, ဘန္တေ, အပ္ပမာဏာ စေတောဝိမုတ္တိယော, အကုပ္ပါ တာသံ စေ တောဝိမုတ္တိ အဂ္ဂမက္ခာယတိ။ သာ ခေါ ပန အကုပ္ပါ စေတောဝိမုတ္တိ သုညာ ရာဂေန, သုညာ ဒေါ သေန, သုညာ မောဟေန။ ရာဂေါ ခေါ, ဘန္တေ, ကိဉ္ဇနံ, ဒေါသော ကိဉ္ဇနံ, မောဟော ကိဉ္ဇနံ။ တေ ခိ ဏာသဝဿ ဘိက္ခုနော ပဟိနာ ဥစ္ဆန္နမူလာ တာလာဝတ္ထုကတာ အနဘာဝင်္ဂတာ အာယတိံ အနု ပ္ပါဒဓမ္မာ။ ယာဝတာ ခေါ, ဘန္တေ, အာကိဉ္ဇညာ စေတောဝိမုတ္တိယော, အကုပ္ပါ တာသံ စေတော ဝိမုတ္တိ အဂ္ဂမက္ခာယတိ။

၄၈၇

သာခေါ ပန အကုပ္ပါ စေတောဝိမုတ္တိ သုညာ ရာဂေန, သုညာ ဒေါသေန, သုညာ မောဟေန။ ရာ ဂေါ ခေါ, ဘန္တေ, နိမိတ္တကရဏော, ဒေါသော နိမိတ္တကရဏော, မောဟော နိမိတ္တကရဏော။ တေ ခိဏာသဝဿ ဘိက္ခုနော ပဟိနာ ဥစ္ဆန္နမူလာ တာလာဝတ္ထုကတာ အနဘာဝင်္ဂတာ အာယတိံ အ နုပ္ပါဒဓမ္မာ။ ယာဝတာ ခေါ, ဘန္တေ, အနိမိတ္တာ စေတောဝိမုတ္တိယော, အကုပ္ပါ တာသံ စေတော ဝိမုတ္တိ အဂ္ဂမက္ခာယတိ။ သာ ခေါ ပန အကုပ္ပါ စေတောဝိမုတ္တိ သုညာ ရာဂေန, သုညာ ဒေါသေန,

သုညာ မောဟေန။ အယံ ခေါ၊ ဘန္တေ၊ ပရိယာယော ယံ ပရိယာယံ အာဂမ္မ ဣမေ ဓမ္မာ ဧကတ္တာ  
ဗျူနမေဝ နာန”န္တိ။ “လာဘာ တေ၊ ဂဟပတိ၊ သုလဒ္ဓံ တေ၊ ဂဟပတိ! ယဿ တေ ဂမ္ဘိရေ ဗုဒ္ဓဝ  
စနေ ပညာစက္ခု ကမတိ”တိ။ သတ္တမံ။